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Doprava do Sofie  
Nejpříjemnější je letět letadlem. Já jsem ale zvolila dopravu autobusovou. Maličko jsem si cestu  protáhla jednodenní 
zastávkou v Bělehradu, moc krásné město, kam jsem dojela s Eurolines/Lasta (cesta 13 hodin) a odtud potom vlakem do 
Sofie. Vlak nikdo nezkoušejte. Cesta trvala skoro devět hodin a byl naprosto přeplněný místními lidmi. Na nádraží už na 
mě čekala moje contact person, která mě po okružní prohlídce městem zavezla na koleje. Zpět jsem využila autobusové 
společnosti Touring. 
  
Ubytovaní  
Bydleli jsme všichni na kolejích ve Studentském městě rozházeni na několika blocích,  většinou po 2 nebo po 4 na pokoji 
se sociálním zařízením. Zezačátku jsme si museli hodně zvykat, třeba na přítomnost nezvaných hostů (cockroachs). Ani 
samotné pokoje nebyly v nejlepším stavu, nejdřív jsme si je po nákupu čistících prostředků museli sami uklidit. Týden 
jsme bojovali se studenou vodou ve sprše, což představovala tyčka ze stěny nad záchodem. A třeba takovou kuchyň 
jsme vůbec nenašli, takže jsme celou dobu byli bez ledničky, či jiných spotřebičů.  Na internet jsme mohli dojít do přízemí 
nedalekého bloku, kde byla WIFI. 
 
Stravovaní  
Na teplé jídlo, kromě zajištěného oběda během týdne ve studentské jídelně v areálu nemocnice, jsme mohli chodit do 
restaurací, kterých bylo všude kolem plno nebo do Fantastika (5 minut od kolejí), což byl místní supermarket, kde se dalo 
koupit opravdu cokoliv, včetně připravených pokrmů. Ceny byly srovnatelné s našimi, někdy i levnější. 
 
Doprava v m ěstě 
Na začátku jsme si zakoupili měsíční kartu na veškerou městskou dopravu (tramvaje, autobusy, metro), cena 50 leva 
(BGN). Jeden lístek stál 1 leva, což je necelých 14 Kč. 
Od kolejí do nemocnice trvala cesta busem ve špičce i 40 minut. Centrum bylo od nemocnice už jen 10 minut tramvají. 
Poslední autobusy jezdily před půlnocí, takže byste na rozjezdy čekali marně. Tady jsme využívali taxi.  
 
Nemocnice  
Hned první den mi sdělili, že si musím zvolit jiné oddělení, neboť to moje, tedy Pediatrie, bylo v rekonstrukci. Nebyla jsem 
jediná s tímto problémem. Strávila jsem ale nakonec úžasné tři týdny na Gynekologii a porodnictví. Lékaři zde byli velmi 
vstřícní. Nikde jsme se nesetkali s problémem jazykové bariéry. Každý den jsme mohli shlédnout několik porodů 
a operací s možností konzultace s lékaři. Poslední týden jsem potom přestoupila na dětskou kliniku, zrovna nově 
zrenovovanou, kde jsem prošla např. Endokrinologií nebo Nefrologií, kde jsem i za tak krátkou dobu mohla získat mnoho 
nových informací. Dokonce nebyl problém po domluvě s lékařem projít i další kliniky nemocnice, kde byli ostatní studenti 
exchange programu. 
 
Volný čas 
Na každý víkend pro nás měli místní studenti připravený program. Návštěva jednoho z nejstarších měst Veliko Tarnovo 
nebo druhého největšího města Plovdiv, třídenní pobyt u moře ve Varně (bydlení v pěkných bungalovech 10 minut od 
pláže) a pak samostatné prohlídky hlavního města, které se může pyšnit nádherným historickým centrem s nespočetným 
množstvím kostelů, synagog, muzeí a nebo parků s koncerty, kavárnami. Městskou dopravou se dalo dojet až k úpatí 
hor, takže jsme mohli k fotkám historických památek zařadit i obrázky s výhledem na Sofii či Vitošské vodopády.  
 
Ostatní studenti  
Musím říct, že i když nás bylo dohromady 18, nikdy jsme se nesetkali s žádným velkým problémem. Naopak jsme spolu 
zažili plno neopakovatelných situací -  kluci z Rumunska a Itálie a potom  Slovenka, 2 Arménky, Ruska, Němka, 
Holanďanka  a nakonec 8 Italek ☺ 
  
Moje hodnocení 
Sofie a vlastně celé Bulharsko je nádherné místo, které může nabídnout každý den plno zážitků a v kombinaci s lidmi, se 
kterými jsem je mohla zažít, to byly jedny z nejúžasnějších prázdnin. I přes počáteční problémy s ubytováním 
a oddělením v nemocnici mohu tuto stáž všem vřele doporučit ;-) 
 
 
Na jakékoliv dotazy ráda odepíšu prostřednictvím e-mailu - alena.sendlerova@seznam.cz 
 


